
Verslag Algemeen bestuur

Vergaderdatum : 5 juli 2022 Aanvangstijd : 14:00 uur
Steller : L. Weijling Locatie : Huize Bergen, Glorieuxlaan 1, Vught

Aanwezig
J. Mikkers (voorzitter), W. Buijs-Glaudemans, W. Hillenaar, W. van Hees, K. van Rooij, M. Moorman, 
R. van Meygaarden, R. van de Mortel, P. Rüpp, B. Brands (plv C. van den Elsen), M. van Schaijk,
T. Claassen, S. van Griensven, P. Peeters, C. Pors en L. Weijling (verslag).

Afwezig (met bericht van verhindering)
C. van den Elsen, H. Looijen, A. Bijl.

1. Opening en vaststellen agenda

2a. Concept Verslag AB 23 maart 2022

Besluit Het Algemeen Bestuur besluit het verslag ongewijzigd vast te stellen.
Toelichting -

2b. Concept besluitenlijst dagelijks bestuur 20 april 2022

Besluit Het Algemeen Bestuur besluit kennis te nemen van bovengenoemde besluitenlijst van 
het dagelijks bestuur.

Toelichting -

2c. Vastgestelde besluitenlijst dagelijks bestuur 19 mei 2022

Besluit Het Algemeen Bestuur besluit kennis te nemen van bovengenoemde besluitenlijst van 
het dagelijks bestuur.

Toelichting -

3. Mededelingen

Bestuur
o Oprichting Georganiseerd Overleg

Er is nog geen portefeuillehouder PenO aangewezen. Het AB wil eerst gezamenlijk kijken besluiten 
hoe zij zich gaan vormen gericht op de toekomst van het bestuur. Dhr. Mikkers neemt deze 
portefeuille tijdelijk waar. 
Met de bonden en een vertegenwoordiging van de bonden bij de organisaties is een 
kennismakingsgesprek geweest. Eén van de bonden heeft vertegenwoordiging vanuit de organisatie 
gevonden, de anderen nog niet. Het was een goed procedureel overleg. Er is nog niet inhoudelijk 
overlegd. 

o Veiligheidsberaad 1 juni 
De taakdifferentiatie is besproken en het proces is toegelicht. De commissie van hoogleraren 
adviseert over de randvoorwaarden voor voldoende  onderscheid tussen vrijwilligers en beroeps. 
Hierbij zijn andere inzichten dan voorheen golden. 
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Er is discussie geweest over de bestuurlijke standpunten rondom de Evaluatie Wet veiligheidsregio’s 
en de positie en rol van het VB. 

o Bestuurlijk overleg Bevolkingszorg
Mw. Buijs geeft aan dat het VB heeft besloten om Bevolkingszorg verder te professionaliseren, daar 
gaat een werkgroep mee aan de slag. Er komen o.a. een definitie beschrijving, landelijke 
kwaliteitsnormen en gecertificeerde opleidingen. Duidelijk moet ook worden wie de eigenaar is: 
Veiligheidsregio of gemeente. Uit de aangepaste wet Veiligheidsregio moet blijken welke regierol de 
Veiligheidsregio heeft. Het pleidooi is om de wet niet dicht te timmeren maar ruimte voor flexibiliteit 
voor de Veiligheidsregio te houden. Dit onderwerp komt nog een keer in het AB terug voor een 
definitief advies.  

Mw. van Schaijk geeft aan dat voor onze regio al een aantal van de boven beschreven zaken zijn 
opgericht en geïmplementeerd en recent aangevuld door de ervaringen tijdens de Covid-19 crisis. 
Onze regio voldoet dus naar verwachting al voor een groot gedeelte aan de kwaliteitseisen  en 
regierol. 

o BAC Informatievoorziening
Mw. Buijs geeft aan dat de veiligheidsregio’s moeten voldoen aan de baseline informatiebeveiliging. 
Per 1 jan 2023 moeten we voldoen aan de BIO maar dit gaan de meeste regio’s niet redden en wij 
ook niet. Dhr. van de Mortel geeft aan dat dit wel een zorgpunt en aandachtspunt is en ook in zijn 
gemeenteraad. Hij en dhr. van Rooij geven aan dat het wellicht behulpzaam kan zijn om extra 
capaciteit in te huren of elkaar te ondersteunen hierin met capaciteit. Mw. Buijs geeft aan dat de 
doorlooptijd niet reëel is. 

Er wordt onderzocht of veiligheidsregio’s onderdeel worden van de vitale infrastructuur. Gevolg 
hiervan kan best omvangrijk worden. Er komt een landelijke cyber interventieladder. Belangrijkste is 
om de eigen organisatie qua redundantie op orde te hebben voor de warme fase. 

o BAC Brandweer
Mw. van Hees deelt dat er een positief advies is gericht op de gebiedgerichte opkomsttijden. Er is 
een belevingsonderzoek gehouden. Het algemene landelijk rapport is gedeeld met het VB, de 
regionale beelden waren nog niet bekend. Inmiddels is het regionaal beeld binnen. Dhr. Pors geeft 
aan dat we over het algemeen tevreden zijn met de resultaten voor onze regio t.o.v. het landelijk 
gemiddelde. De duur van de enquête was wel te lang en de terugkoppeling, ook aan deelnemers en 
betrokkenen, laat lang op zich wachten. 

Er is gesproken over de 30 km zones i.r.t. verkeersveiligheid en het urgentiebesef dat het college van 
B&W goed met hulpdiensten en vrijwilligers moet voorbespreken omtrent gevolgen en 
consequenties. Dhr. Mikkers geeft aan dat dit ook is besproken in het VB en de politie en ambulance 
hetzelfde gevoel hebben. 

o BAC GHOR
De reactie op de 1e tranche aanpassing Wet Publieke Gezondheid is niet aan de orde geweest. Mw. 
Claassen, dhr. Hillenaar, mw. van Schaijk en Dhr. Mikkers hebben afgesproken geen zienswijze 
namens de regio te sturen. Landelijk is dit voldoende afgedekt vanuit beide perspectieven.  

o Dagelijks bestuur
Dhr. Mikkers geeft aan dat het DB met de Veiligheidsregio heeft gesproken over de realisatie van het 
huisvestingsplan 20-23. De overdracht van kazerne is gedaan en veel projecten lopen of zijn gereed. 
Specifiek is stilgestaan bij de 2 grote bouwprojecten en de bouwkosten rondom de locatie Den 
Bosch. Voor locatie Den Bosch is het Voorlopig Ontwerp gereed, worden de stappen naar Definitief 
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Ontwerp en Aanbesteding gezet. De gemeente Den Bosch en Veiligheidsregio zijn ambtelijk in 
overleg over aanvullende mogelijkheden op het deel Plevierstraat i.v.m. inhoudelijke kansen en een 
potentiele financieringsimpuls. De nieuwbouwlocatie Zeeland zal maandag beginnen met bouwen, 
het zijn lokale partijen geworden, en daar zijn de aanbestedingskosten binnen de ramingen gebleven. 
Dhr. van de Mortel geeft aan dat het contract voor de kazerne in Cromvoirt afloopt over 2 jaar. Hij 
hoort graag wanneer hieromtrent de gesprekken gestart worden. Dhr. Pors neemt deze mee. 

4. Ingekomen en uitgegane stukken t/m t/m 9 maart 2022

Besluit Het Algemeen Bestuur besluit om de ingekomen en uitgegane stukken voor 
kennisgeving aan te nemen.

Toelichting -

5. Toezichtsverslag 2021 Archief en Informatie

Besluit Het Algemeen Bestuur besluit:
1. Kennis te nemen van de brief en het toezichtsverslag archief- en 

informatiebeheer 2021 d.d. 21 februari 2022 (bijlage 1 en 2).
2. In te stemmen met de reactie op het toezichtsverslag (bijlage 3);
3. Het informatiearrangement aan te bieden aan gedeputeerde staten van de 

Provincie Noord-Brabant. 

Toelichting -

6. 1e Begrotingswijziging 2022

Besluit Het Algemeen Bestuur besluit om:
de 1e wijziging van de Programmabegroting 2022 inclusief de wijzigingen in de 
investeringsplannen voor 2022 vast te stellen. 

Toelichting De adoptieambtenaren hebben positief geadviseerd. Iedereen is akkoord. 

7. Addendum convenant brandveiligheid met St. Dichterbij

Conclusie:

Besluit Het Algemeen Bestuur besluit om:
1. In te stemmen met het Addendum bij het Convenant Veiligheidsregio Brabant-

Noord – Dichterbij d.d. 10 januari 2020;
2. Het addendum te laten ondertekenen door de vertegenwoordiger namens het 

Algemeen Bestuur, mw. Moorman. 
Toelichting Iedereen is akkoord. Mw. Moorman wordt gemandateerd om te ondertekenen namens 

het AB. 

8. Jaarstukken 2021

Bij de annotatie voor het AB is een overzicht van de ontvangen zienswijzen en een voorgestelde reactie 
daarop toegevoegd. Deze zijn voor de volledigheid hier toegevoegd. 
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Overzicht uitgebrachte zienswijzen
Gemeente Bijzonderheden PB

2023
RB

2021
1. Bernheze* -
2. Boekel  Positieve zienswijze op de 

Programmabegroting 2023.
 zienswijze: het batig saldo van de 

resultaatbestemming van € 599.000 op basis 
van de verdeelsleutel retourneren aan de 
deelnemende gemeenten.

3. Boxtel* -
4. ’s-Hertogenbosch* -
5. Heusden -
6. Land van Cuijk* -
7. Maashorst* met een positief advies naar de commissie op 7 juli  

en gemeenteraad op 14 juli
8. Meierijstad -
9. Oss* -
10. Sint-Michielsgestel* -
11. Vught* -

*zienswijze is opgezocht via internet.

Voorgestelde reactie op de ingediende zienswijzen
Wij danken alle raadsleden voor de genomen tijd en moeite om de stukken te bestuderen. Ten aanzien 
van het aandachtspunt van gemeente Boekel willen we benadrukken dat ook wij principieel van mening 
zijn dat positieve resultaten gerestitueerd dienen te worden aan de deelnemende gemeenten. Dit tenzij er 
een noodzaak is om deze middelen te reserveren en het Algemeen Bestuur daartoe besluit. 

Zoals aangegeven ervaren we op dit moment zeker de noodzaak om het positieve resultaat te 
reserveren. We zien ons geplaatst voor een aantal majeure ontwikkelingen die in 2022 en 2023 
– met mogelijk een stuk uitloop in 2024 en 2025 – spelen. Denk hierbij aan de reeds in gang gezette 
ontwikkeling naar een informatiegestuurde (netwerk)organisatie. In het beleidsplan 2020-2023 zijn 
hiervoor al incidentele middelen gereserveerd, maar de opgave – en impact op de organisatie – is een 
stuk groter dan in eerste instantie gedacht. Ook speelt het tekort aan opleidingscapaciteit van onze 
brandweerschool. De beperkte opleidingscapaciteit speelt op meer plekken in het land en we 
onderzoeken hoe we voor Brabant-Noord extra capaciteit kunnen genereren voor de komende jaren. Ook 
hebben we door de forse prijsstijgingen een uitdaging op het vlak van de nieuwe huisvesting in ’s-
Hertogenbosch. 

Besluit Het Algemeen Bestuur besluit om:
1. De Jaarstukken 2021 vast te stellen;
2. In te stemmen met het reserveren van het resultaat ad € 599.000 in de reserve 

Doorontwikkeling Veiligheidsregio;
3. Kennis te nemen van de grafische weergave van de jaarverantwoording;
4. Kennis te nemen van het Sociaal Jaarverslag 2021;
5. Kennis te nemen van het Accountantsverslag 2021;
6. Kennis te nemen van de uitgebrachte zienswijzen op het voorstel tot 

resultaatbestemming 2021;
7. In te stemmen met de voorgestelde reactie op de ingediende zienswijze van de 

gemeente Boekel.
Toelichting Dhr. Brands licht de zienswijze van Boekel toe om het resultaat ad. € 599.000 terug te 

boeken naar de gemeenten. Het voorstel van het DB is om dit niet te doen gezien de 
bandbreedte van de regio reserve en de bestuurlijke afspraken. Zij hebben begrip voor 
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het standpunt en de opmerking van gemeente Boekel.

Het AB is blij met de kritische blik van de gemeenteraad van Boekel en het signaal dat is 
afgegeven. Dit zorgt voor transparantie en houdt scherp. 

Het AB stemt in met de voorstellen. 

9. Programmabegroting 2023

Besluit Voorstel:
Het Algemeen Bestuur besluit om:

1. De Programmabegroting 2023 vast te stellen.
2. Akkoord te gaan met het instellen van de reserve 2e loopbaan en mobiliteit en 

de beschreven systematiek van deze reserve (zie par 3.2 kaders totstandkoming 
begroting).

3. Kennis te nemen van de uitgebrachte zienswijzen op de programmabegroting 
2023. 

Toelichting Dhr van de Mortel geeft aan dat het kan helpen om de kostenstijgingen mee te nemen 
naar het bestuur. Ondanks dat je hogere kosten niet altijd kan voorspellen, helpt het om 
de adoptieambtenaren en het bestuur mee te nemen in de fluctuatie. Dit is een 
transparante manier om je verantwoording verder te borgen. 

Dhr. Mikkers geeft aan dat vanuit het VB is aangegeven dat er een plus moet komen op 
de middelen vanuit het Rijk aan de Veiligheidsregio’s gezien de aard van de activiteiten 
van de VR en de voorzieningen. Een deel daarvan is ook voor de Brandweer. Maar de 
verhouding met crisisbeheersing staat momenteel scheef en er moet anders 
gefinancierd worden. 

Iedereen is akkoord. 

TER BESPREKING

10. Samen duurzaam

Besluit N.v.t.

Toelichting Rosemarijn Welschen-Loggers licht aan de hand van haar presentatie de ontwikkelingen 
voor “Samen duurzaam” toe. 

De horizonstip staat in 2040 dat duurt nog lang. Daarom kijken we nu aan de hand van 
de eerste nul-meting hoe we ervoor staan en welke tussenstappen we kunnen zetten. 

Dhr. Hillenaar is benieuwd hoe de vrijwilligers hierbij betrokken worden. Rosemarijn 
geeft aan dat het nog een klein programmateam betreft en dat de vrijwilligers een grote 
groep is. Zij zijn nog niet breed betrokken maar in de toekomst zit dit in de scope. . 
Gedragsverandering is een lastig thema en vraagt tijd. Op vrijwilligers hebben we ook 
minder invloed dan ons personeel. Dhr. Pors geeft aan dat we via de olievlekmethode 
vrijwilligers willen bereiken en betrekken. 

11. Samenvatting BRZO jaarverslag 2021 Noord-Brabant

Besluit Het Algemeen Bestuur neemt kennis van de in het voorstel geschetste BRZO-resultaten 
in 2021.
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Toelichting J. Mikkers meldt dat hij het bijzonder vindt dat in de resultaten geen opmerking staat 
over de AVI-brand. Dhr. Pors antwoordt daarop dat de AVI geen BRZO-bedrijf is. Mw. 
van Schaijk geeft aan dat ze nadenkt of er een disclaimer toegevoegd kan worden over 
bijv. IPPC-bedrijven of een lijst met de BRZO-bedrijven.

De zware handhavingstrajecten rondom bedrijven zijn lokaal gebonden en provincie is 
het bevoegd gezag. Mw. van Hees geeft als aandachtspunt mee: de snelheid van 
reactie tijdens opschaling en de afstemming met provincie. Mw. van Schaijk geeft aan 
dat bij een opschaling grip 2 er tussen provincie, gemeenten en ODBN geregeld rol 
verwarring is. Dit is geëvalueerd. 

Dhr. van Rooij neemt dit vanuit zijn portefeuille mee als aandachtspunt naar de ODBN.

11. Rondvraag en sluiting
Dhr. Mikkers vraagt of het advies van de agrarische onrust en boerenprotesten uit 2019 nogmaals 
gedeeld kan worden samen met de notulen (per e-mail d.d. 19-7-’22). Daar staan nuttige adviezen in. De 
provincie is verzocht een brief te sturen namens CdK die stimuleert om de verbinding op te zoeken. Het 
AB doet aan elkaar de oproep om in contact te staan met de doelgroep en te investeren op de relatie. 
Dhr. van Rooij geeft aan dat het helpt in de warme fase door van tevoren het contact in de koude fase op 
te bouwen. Dhr. Van Meygaarden denkt daarbij ook aan het bondgenotenprogramma. 

Dhr. Mikkers deelt dat het bestuurlijk college van de HAS binnen de hogeschool een gemêleerde groep 
studenten heeft. Binnen de school zijn er dialoogsessies gehouden om polarisatie te voorkomen en dat is 
als positief ervaren. Docenten hebben aangeboden deze kennis en ervaring breder toe te kunnen passen 
als gespreksleider.  

Mw. Moorman geeft aan dat er oog moet zijn voor raadsleden met een agrarische achtergrond, zij 
kunnen direct aangesproken worden door hun achterban. Dat is niet altijd wenselijk en daar moeten we 
alert op zijn. 

Dhr. van Griensven geeft aan dat de verbinding aangaan en gezamenlijk optrekken enorm helpt. Zowel 
voor politie als gemeente en bestuur. Dhr. Mikkers geeft aan dat de beeldvorming bepalend kan zijn. Er 
zit een groot verschil tussen de vermelde verbalen door de media en de daadwerkelijke aantallen.  

Aldus vastgesteld in de vergadering van het Algemeen Bestuur Veiligheidsregio Brabant-Noord
d.d. 2 november 2022. 

de secretaris
Veiligheidsregio Brabant-Noord

de voorzitter
Veiligheidsregio Brabant-Noord

drs. M.J.H. van Schaijk drs. J.M.L.N. Mikkers
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